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سرمقاله

 فقر آموزشی 
ادامه از صفحه یک

برای یافتن چرایی ایجاد این فقر آموزشی باید به 
موارد ذیل فکر کرد؛

1-نحوه گزینش ، آموزش و استخدام معلمان و 
دبیران؛آیا سیستم گزینش و آموزش های فعلی 
پاسخگوی نیاز آموزشی امروز دانش آموزان است؟ 
پاسخ احتمالا منفی است ، چرا که اگر این گونه بود 
تمایل دانش آموزان برای استفاده از اساتید آزاد که 
استخدام آموزش و پرورش نیستند هر روز بیشتر 

از گذشته نمی شد.
بازیگر  که  زمانی  رسانه؛  تولیدات  به  2-نظارت 
بسیار معروف در برنامه پر طرفدار خود ریاضیات را 
به تمسخر  می گیرد و از تریبونی که در اختیارش 
ریاضی  باید  چرا  کند  می  اعلام  شده  گذاشته 
بخوانیم، چه انتظاری باید از رشد آموزش در کشور 
داشته باشیم؟ جالب تر آن که به جای ساخت 
برنامه های آموزشی در رسانه به تبلیغ موسسات 
آموزشی و فروش کتاب و سی دی  پرداخته می 

شود!
3-محتوای کتاب های درسی ؛ در همین درس 
ریاضیات چند سالی است ، مبحث بسیار مهم 
انتگرال حذف شده است ، مبحثی که دانشجویان 
مهندسی در طی دوران  دانشگاه با آن بسیار کار 
دارند ، سوال این است این حذف و اضافه ها دقیقا 
با چه کار کارشناسی صورت می گیرد و آیا اساسا 
مولفان کتاب های درسی از زبده ترین و متخصص 
ترین افراد انتخاب شده اند؟آیا محتوای کتاب های 
درسی متناسب با نیازهای امروز جامعه و دنیا و 
همگام با پیشرفت های علمی دنیا تدوین شده اند؟ 
آیا در جهت جذاب سازی کتاب های درسی برای 
افزایش انگیزه مطالعه اقدامی صورت گرفته است؟

که  اساسی  سوال  نمراتی  چنین  مشاهده  4-با 
مطرح می شود این است که اصولا در مدارس چه 
اتفاقات آموزشی مثبتی رخ می دهد؟ مدارسی که 
پنج روز در هفته و حداقل هر روز شش ساعت 
دانش آموزان را در اختیار دارند، نه در تعلیم و  
آموزش  مهارت های  زندگی کار خاصی انجام می 
دهند و نه اصولا زنگ های هنر و ورزش در آن 
ها جدی گرفته می شود و زمانی هم که خانواده 
ها به این مسائل معترض می شوند در پاسخشان 
به درس  به جایش  مسئولان مدارس می گویند 
و علم دانش آموزان رسیدگی و تمرکز می کنیم! 
تمرکزی که حاصلش میانگین معدلی بسیار پایین 

است! 
و بسیار موارد دیگر که می توان به موارد فوق 
اضافه کرد ، می توانند باعث ایجاد فقر آموزشی 
گردند، پدیده ای که به نظر می رسد اگر به موقع 
برایش طرح و برنامه نداشته باشیم در آینده می 
تواند تبدیل به بزرگ ترین چالش های کشور شود.

خبر

اخبار

سردار نائینی: 
زمان در اختیار ماست

اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  سخنگوی 
است  ممکن  و  ماست  اختیار  در  زمان  گفت: 
دوره انتظار پاسخ به ترور شهید هنیه طولانی 
شود، اما فعلأ صهیونیست ها باید در بی تعادلی 
تکرار  ایران هم  پاسخ  ببرند. ممکن است  بسر 

عملیات های گذشته نباشد.
به گزارش ایسنا، سردار علی محمد نائینی در 
نشست خبری با تشریح اقدامات سپاه پاسداران 
در جریان راهپیمایی اربعین امسال، اظهار کرد: 
شهادت  با  مصادف  حسینی  اربعین  امسال 
4۰ هزار نفر در غزه است. اربعین هم نمایش 
و  سالکانه  که  است  مردمی  حضور  رستاخیز 
شورانگیز بر اساس مودت به اهل بیت حضور 
تمدنی،  حرکتی  اربعین  نیز  و  می کنند  پیدا 
ملت  از  حمایت  و  مظلوم  از  دفاع  ظلم ستیز، 

مظلوم غزه است.
در  خدمات  از  عمده ای  بخش   افزود:  وی 
آن  میزبانی  عراقیان  و  است  مردمی  اربعین، 
بخش را بر عهده دارند، اما سپاه پاسداران هم 
با همکاری ستاد اربعین و مسئولان عراقی افتخار 
و فرصت مغتنمی ایجاد کرد تا با همه ظرفیت و 

توان به زائران اربعین خدمت کند.
این  کرد:  تاکید  پاسداران  سپاه  سخنگوی 
خدمات در شش مرز و در داخل عراق که نیاز 
به ارائه خدمات باشد انجام می شود. خدمات 
درمان،  و  بهداشت  امنیت،  تامین  حوزه  در 
تامین آب و تغذیه، فرهنگی، تامین پارکینگ، 
به  خدمات  ارائه  و  درمانگاه  زائرسرا،  احداث 
انجام  هستند،  ترانزیتی  که  خارجی  زائران 

می شود.
وی یادآور شد: سپاه با افزودن بیش از هزار 
دستگاه اتوبوس و مینی بوس در مسیرهای تردد 
و 2۰۰ دستگاه تریلی به ناوگان حمل ونقل اربعین 
با هماهنگی با دستگاه ها و مسئولان عراقی کمک 

موثری در رفع برخی کمبودها داشته است.
نیز  هوافضا  نیروی  داد:  ادامه  نائینی  سردار 
و  هوایی  ناوگان  با  زائران  انتقال  در  خدماتی 
نیز ارسال برخی اقلام را بر عهده داشته است. 
دانشگاه بقیه الله هم به زائران در بخش درمانی 
خدمات می دهد. تامین تجهیزات و امکانات مورد 
نیاز موکب ها در مرزهای شش گانه و کمک به 
تجهیزات برخی مسیرها به درخواست مسئولان 
عراقی و ستاد مرکزی اربعین از دیگر اقدامات 

سپاه پاسداران است .
سخنگوی سپاه پاسداران گفت: راه اندازی ستاد 
اربعین سپاه در استان های مرزی و پشتیبانی 
سپاه های  مدیریت  تحت  خدماتی  و  امنیتی 
استانی از دیگر اقدامات سپاه در این زمینه است.
وی تصریح کرد: با هماهنگی صورت گرفته با 
طرف عراقی و بهره گیری از توان حشدالشعبی 
دغدغه ای برای امنیت راهپیمایی اربعین وجود 

ندارد.
این  به  پاسخ  در  پاسداران  سپاه  سخنگوی 
پرسش که زمان پاسخگویی ایران به خونخواهی 
ترور شهید هنیه چه زمان خواهد بود، اظهار 
هنیه  شهید  ترور  با  صهیونیستی  رژیم  کرد: 
دستاوردهایی تعیین کرده بود که به هیچکدام 
نرسید. دشمن فکر می کرد می تواند با این ترور 
ناکامی در دستیابی به اهداف را در میدان جبران 
کند اما برعکس جبهه مقاومت مقتدرتر شده 

است.

 قالیباف از توزیع برگه ای درباره 
»صالحی امیری« در مجلس انتقاد کرد

پخش شب نامه توسط مالک شریعتی 
در مجلس 

رئیس مجلس شورای اسلامی از توزیع برگه ای 
در بین نمایندگان مجلس بدون داشتن مجوز از 
می شود  گفته  کرد؛  انتقاد  مجلس  رئیسه  هیات 
محتوای این برگه مطالبی درباره صالحی امیری وزیر 

پیشنهادی گردشگری و میراث فرهنگی است.
نوبت عصر  ایسنا، در جلسه علنی  به گزارش 
امروز و در ادامه بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی 
و هنگام بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی میراث 
رئیس  قالیباف  محمدباقر  گردشگری،  و  فرهنگی 
مجلس گفت: برگه ای در بین نمایندگان مجلس 
توزیع  را  برگه  این  نماینده ای  است.  شده  توزیع 
از مسئول  باید  می دانسته  که خودش هم  کرده 
این کار در هیات رئیسه مجوز بگیرد. لذا توزیع این 
برگه خلاف آیین نامه بوده و نباید این کار صورت 

می گرفت.
وی افزود: طبق آیین نامه مجلس، توزیع هرگونه 
برگه، نامه، بروشور و گزارش در صحن علنی باید 
براساس دستورالعملی باشد که هیات رئیسه آن 
را مقرر کرده و این کار هم با مجوز هیات رئیسه 
انجام شود. لذا باز هم می گویم کار درستی انجام 

نشده است.
قالیباف اظهار کرد: البته یکی از عزیزان گفت که 
آن نماینده از این دستورالعمل مطلع نبوده است 
که در پاسخ گفتم پس چرا به آقای رشیدی عضو 

هیات رئیسه مراجعه کرده است؟
در این هنگام مالک شریعتی نماینده تهران از 
جایگاه خود بلند شد و با در دست داشتن آیین نامه 
داخلی مجلس خواستار بیان تذکری شد؛ قالیباف 
او  به  این حرکت شریعتی خطاب  با  در مواجهه 
گفت: شما مطلع بودید و قانون را می دانستید. 
حتی به شما گفته شد که این برگه را توزیع نکن. 
آقای شریعتی من نمی خواستم نام شما را بگویم اما 

وقتی بلند شدید این را گفتم.
بعد از صحبت های قالیباف، شریعتی تذکر 
خود را با صدای بلند بیان کرد. در این هنگام 
احد آزادی خواه نماینده ملایر صحبتی را خطاب 
به شریعتی گفت که با واکنش او مواجه شد و 
گفت که مگر تو برای توزیع برگه مجوز گرفته 

بودی.
سپس مالک شریعتی به همراه تعداد دیگری 
از نمایندگان از جمله احد آزادی خواه در جایگاه 
هیات رئیسه مشغول صحبت با قالیباف شدند 
که برای لحظه ای بگو مگویی بین آزادی خواه و 
تعدادی از نمایندگان صورت گرفت که به نظر 
می رسد مشخصا با شریعتی بود که نمایندگان 
آنها را جدا کرده و از جایگاه هیات رئیسه خارج 

کردند.
برگه  محتوای  که  گفت  نمایندگان  از  یکی 
توزیع شده، مطالبی درباره صالحی امیری وزیر 
بوده  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  پیشنهادی 

است.

امیدواری پزشکیان به رای آوردن 
همه وزرای پیشنهادی

رئیس جمهور گفت: امیدوارم مجلس به همه 
وزرای پیشنهادی رای اعتماد بدهد.

به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در حاشیه 
اسلامی  در مجلس شورای  امروز خود  حضور 
برنامه اجرایی دولت، اظهار کرد:  اولین  درباره 
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی برنامه 
و عملیات هر وزارتخانه را استخراج کرده و ما را 
خیلی جلو انداخته است. ما چارچوب این برنامه 
ها را در اختیار وزرا قرار می دهیم تا پیگیر این 
مسئولیت های خود باشند و برنامه عملیاتی برای 
آنچه قانون برنامه هفتم توسعه مشخص کرده 

را بنویسند.
وی ادامه داد: تلاش می کنیم تا زبان و نگاه 
مشترک برای تحقق آن برنامه ها در دولت و بین 
دولت و مجلس ایجاد کنیم. امیدوارم در حد 
توان خود به تعهداتمان عمل کنیم و مجلس هم 
کمک کار ماست و ما همان راهی که گفتیم را 

ادامه می دهیم.
رای  از  خود  بینی  پیش  در  جمهور  رئیس 
امیدوارم  گفت:  پیشنهادی  وزرای  به  مجلس 
اعتماد  رای  پیشنهادی  وزرای  همه  به  مجلس 
بدهد. ما انکار نمی کنیم که بی عیب هستیم، 
با هم  اما اگر  بلکه ما هم دارای عیب هستیم 
باشیم می توانیم خیلی از موانع را از پیش رو 
برداریم اما اگر با اختلاف جلو برویم، قوی هم 

باشیم مشکل پیدا می کنیم.
شوری  مجلس  رئیس  قالیباف  محمدباقر 
اسلامی نیز بیان کرد: تعامل مجلس و دولت 
که ان شاءالله همین طور تداوم پیدا کند، شبیه 
دوران دفاع مقدس است یعنی همان فرهنگ 
که  الان  تا  است.  تشریفات  بدون  جهادی 
تشریفات بین دولت و مجلس حذف بوده است 

و امیدوارم در چهار سال آینده همینگونه باشد.

انتهای طیف  نقطه  پایداری در حال حاضر،  تفکر 
با نیرو هایی که  اصولگرا را به خود اختصاص داده و 
عضو این جبهه هستند، بودند یا از لحاظ فکری با آن 
قرابت دارند، به سیاست ورزی مشغول است. چرا این 
تقسیم بندی مهم است؟ چون اشخاصی مثل مرتضی 
آقاتهرانی یا علی خضریان، نماینده های فعلی مجلس 
که از آن ها به عنوان سیاستمدارانی تندرو و حامیان 
برده  نام  حجاب  لایحه  و  صیانت  مثل  طرح هایی 
می شود، به طور رسمی اعضای شورای مرکزی این جبهه 
هستند. ولی از امیرحسین ثابتی، مجری سابق شبکه 
افق و نماینده فعلی تهران به عنوان چهره نزدیک به 
پایداری و جلیلی نام برده می شود و صرفاً یکی از منابع 
ذکر کرده که او مدتی مسئول شاخه دانشجویی این 
جریان بوده است. یا شخص سعید جلیلی به خاطر 
جایگاه دیپلماتیک خود و ممنوعیت عضویت حزبی 
برای کارکنان وزارت خارجه بر اساس قانون، هیچ وقت 
از لحاظ تشکیلاتی عضو این جبهه نبوده، اما از او به 
عنوان سیاستمدار نزدیک به پایداری نام برده می شود. 
حمید رسایی و مهدی کوچک زاده نیز نیز گفته می شود 

که از این تشکیلات جدا شده اند.
این  با  پایداری  فکری  جریان  فرارو  گزارش  به 
تقسیم بندی که انجام شد، در تندروی در حوزه های 
سیاست داخلی، خارجی و مسائل اجتماعی با یکدیگر 
اشتراک نظر دارند. آموزه های عقیدتی و سیاسی آنان 
حول محور اندیشه مرحوم آیت الله محمدتقی مصباح 
یزدی شکل گرفته که قرائت خاصی از ارتباط دین و 
سیاست، مسائل اجتماعی، به رسمیت شناختن تکثر 
در جامعه و مسائل دیگر داشت. تکلیف اصلاح طلبان، 
مشخص  یکدیگر  با  پایداری  جریان  و  اعتدال گرایان 
شده  شناخته   و  ترسیم  نیز  مرزبندی هایشان  است. 
است. اما این که چرا جریان پایداری با اصولگرایان نیز 
به مشکل خورده، ریشه در تاسیس این جریان دارد؛ 

در مرداد 13۹۰.
برائت از دیگران

حلقه اصلی جبهه پایداری، توسط احمدی نژادی های 
سابق ایجاد شد. احمدی نژادی هایی که در دولت دهم، 
اسفندیار  و سیاسی  فرهنگی  به خاطر حواشی  او  از 
رحیم مشایی )مکتب ایرانی، دوستی با مردم اسرائیل، 
حکم  دو  به  بی توجهی  رقص(،  مجلس  در  حضور 
حکومتی مقام رهبری )13۸۸ برای برکناری مشایی از 
معاون اولی و 13۹۰ برای ابقای حیدر مصلحی در وزارت 
اطلاعات( و خانه نشینی یازده روزه اش بریدند. پایداری 
برای خود چند خط قرمز ترسیم کرده است: قرائت شان 
از آرمان ها، جریان انحرافی، جریان به اصطلاح فتنه 

۸۸، اصلاحات و غرب.
جریان  لقب  ماندند،  احمدی نژاد  با  که  آن هایی 
انحرافی را گرفتند. تکلیف اصحاب فتنه نیز مشخص 
در  شده  اعلام  موضع  بنابر  نیز  اصلاح طلبان  است. 
و  »آمریکایی«  جبهه  این  موجودیت  اعلام  بیانیه 
»تکنوکرات های عموماً غربگرا« هستند. موضع اعضای 
رسمی پایداری مثل سیدمحمود نبویان یا چهره های 
ارشد نزدیک به این جریان مثل سعید جلیلی درباره 
است.  مشخص  کاملاً  خارجی  سیاست  و  مذاکرات 
درباره مسائل داخلی نیز هر جایی که نیاز به برخورد 
نیرو های تعلیم دیده در  از  متصلب وجود دارد، یکی 
نبویان،  مثل  اشخاصی  که  مصباح  آیت الله  موسسه 
آقاتهرانی و قاسم روانبخش )دیگر عضو شورای مرکزی 
پایداری و نماینده فعلی مجلس( اعضای هیئت علمی 
آن هستند را منصوب می کنند؛ بنابراین هر چه زمان 
می گذرد، مرزبندی پایداری با دیگران بیشتر مشخص 
می شود چرا که به عقیده آنان، بسیاری نیرو های دیگر 

در حال عبور از این خطوط قرمز هستند.
دعوای مجلس

اصولگرایان در تهران، با چند لیست شرکت کردند 
می داد.  عمیق شان  درونی  شکاف های  از  خبر  که 
وضعیت مشارکت در آن انتخابات بار ها مرور شده و 
نتایج نیز مشخص است. دعوای درونی آن ها پیش از 
انتخابات به شدت بالا گرفت و صرفاُ مختص پایداری با 
دیگران نبود؛ همه با یکدیگر درگیر بودند. نوانقلابیون 
مصافی، نواصولگرایان قالیبافی، اصولگرایان سنتی و 
هر گروه دیگری که در این طیف سیاسی می شناسیم. 
شریان، جماران، رزما، صبح ایران، شانا، چنار، پاجوش 
و چندین اسم و صفت دیگر در این انتخابات مطرح 
و  شد  ارائه  مختلفی  لیست های  نهایت  در  شدند. 
چهره های راست افراطی مثل رسایی، نبویان، آقاتهرانی 
و دیگران توانستند دوباره وارد مجلس شوند. هر چند 
که ائتلافی میان قالیباف و پایداری برای ورود به مجلس 
اتفاق افتاد، اما این ائتلاف تاکتیکی خیلی زود شکست 

و فقط تا زمان ورود به مجلس بود.
از ریاست مجلس  قدم بعدی این بود که قالیباف 
کنار برود و روی یکی از صندلی های صحن بنشیند و 
نه صندلی میانی و بزرگ هیئت رئیسه. جریان راست 
افراطی تمام تلاش خود را که قالیباف رئیس مجلس 
نشود. اما او با پشتیبانی نیرو های اصولگرا، مستقل، 
اصلاح طلب و میانه رو توانست به ریاست مجلس برسد 
و هیچ یک از نیرو های راست افراطی به هیئت رئیسه 

را پیدا نکردند. 
دعوای ریاست جمهوری

انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم، بسیار نابهنگام 
بود و فرصتی برای حل اختلافات پیشین به اصولگرایان 
نداد. قالیباف قبول نکرد از انتخابات به نفع گزینه راست 
افراطی کنار بکشد و رای اصولگرایان را شکست. سعید 

جلیلی در دور دوم شکست خورد و پزشکیان به پاستور 
پایداری همچنان قالیباف را مقصر این  رسید. طیف 
شکست می دانند و معتقدند که اگر او به نفع جلیلی 
کنار می کشید، در همان دور اول می توانستند پزشکیان 
را شکست دهند. حتی برخی تحلیلگران این سناریو را 
مطرح می کنند که قالیباف با توجه به آرای پیشینش در 
مجلس، ماند تا سد راه جلیلی برای ریاست جمهوری 
شود. علاوه بر پورمحمدی به عنوان یک اصولگرا که چند 
بار جلیلی را به گوشه رینگ فرستاد، قالیباف هم در 
چند مساله او را گیر انداخت که هدررفت منابع مالی 
کشور به دنبال فروش نفت با طرح های جلیلی یکی 

از آن ها بود.
هماهنگی پزشکیان و قالیباف در مساله رای اعتماد 
مطرح  امروز  نیز  پیشنهادی  وزرای  لیست  بستن  و 
می گذرد،  بهارستان  در  روز ها  این  آنچه  است.  شده 
نشان می دهد وزرای پزشکیان از فیلتر مجلس عبور 
خواهند کرد. اما طیف پایداری بیکار ننشسته و تلاش 
می کند حداقل دو وزیر پیشنهادی پزشکیان که اتفاقاً 
از متخصص ترین گزینه ها هستند – احمد میدری برای 
وزارت تعاون، کار و رفاع اجتماعی / محمدرضا ظفرقندی 
بیاندازد.  برای وزارت بهداشت – را به دلایل سیاسی 
آن ها البته برای زدن عباس عراقچی هم دورخیز کردند 

که شواهد نشان می دهد تا اینجای کار ناموفق بودند.
ترسیم صحنه

آرایش نیرو های سیاسی کشور در حال تغییر است. 
از خط  فراتر  اعتدال گرا  نیرو های  و  اصلاح طلبان  قبلاً 
قرمز های پایداری بودند، اما امروز بخشی از اصولگرایان 
می توانیم  تقریباً  کرده اند.  رد  را  قرمز ها  خط  این  نیز 
بگوییم در میان اصولگرایان، فقط نیرو های پایداری و 
اقمار تندروی آن ها هستند که با سیاست خارجی تنش 
زدا به هر شکلی مخالفت می کنند. حتی دولت مرحوم 

دیگر  )نام  توافق سال 2۰1۵  احیای  دنبال  به  رئیسی 
برجام( بود چرا که مشخص شد نمی شود این وضعیت 

را ادامه داد.
برخورد های  به  معتقد  اصولگرا  نیرو های  از  بخشی 
به  دیگری  بخش  نیستند.  ارشاد  گشت  در  پلیسی 
خصوص بعد از خروج احمدی نژاد، دیگر مثل قبل به 
حوادث سال 13۸۸ نگاه نمی کنند و الان هم حول محور 
یک اصلاح طلبی جمع شدند که به بسیاری از اصول 
پایبندی دارد، اما معتقد است که باید این وضعیت را 

تغییر داد.
تجدیدنظر  و  تغییر  گونه  هر  پایداری،  اندیشه  در 
در مواردی که حتی اشتباه بودن آن ها اثبات شده و 
یا با خواست بخش های نه چندان اندکی از مردم هم 
مغایرت داشته باشد، عبور از خط قرمز است. زمانی 
که به نظر آنان دیگران از این خط قرمز عبور می کنند، 
طبیعی است که برخورد ها نیز بیشتر می شود. آن ها 
عمل  انقلابی  کافی  اندازه  به  دیگران  که  معتقدند 

نمی کنند.
دیگر  بخش های  با  پایداری  »فکری«  جریان  زاویه 
اصولگرایی بیش از پیش مشخص می شود و به نظر 
می رسد که بعد از فراغت مجلس از جلسات رای اعتماد، 
محدودیت های  افزایش  برای  جریان  این  برنامه های 
اجتماعی از مسیر ارائه طرح در مجلس، اعمال نفوذ در 
شورای راهبردی روابط خارجی و شورای عالی امنیت ملی 
برای مقابله سیاست خارجی تنش زدا، افزایش فشار 
بر دولت چهاردهم و جریان های اصولگرای  رسانه ای 
نزدیک به قالیباف و پزشکیان باشد. ممکن است که 
پایداری به سمت ترمیم تشکیلات خود نیز برود. چرا که 
آنان با این تغییر و تحولات با مشکلاتی درون تشکیلاتی 
پیشبرد  و  اصولگرایان  زدن  کنار  برای  و  روبرو شدند 
برنامه های خود به یک سازوکار و منسجم تر نیاز دارند.

وزیر پیشنهادی میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی عنوان کرد 
که 1۰ راهبرد و ۵۰ برنامه سیاست های کلی برای این وزارتخانه تعریف 

کرده  است.
به گزارش ایسنا، سید رضا صالحی امیری وزیر پیشنهادی وزارت 
میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی در جلسه نوبت عصر روز 
سه شنبه 3۰ مرداد 14۰3 صحن مجلس شورای اسلامی در جریان دفاع 
از برنامه ها و صلاحیت های و برنامه های خود گفت: من مفتخرم که 43 
سال از عمر خود را در محیط جبهه و جنگ و مدیریت اجرایی در حوزه 
فرهنگ و هنر و آموزش و تدریس و پژوهش و امنیت سپری کرده ام 
و از این بابت خدای بزرگ را چاکرم؛ با آگاهی و شناخت این سازمان 
و با انگیزه حفظ تاریخ و تمدن کهن و پرافتخار ایران عزیز برای صیانت 
و حفاظت و پاسداشت از مفاخر و نیاکان پیشنهاد این مسئولیت را 

پذیرفتم. 
وی گفت: از نمایندگان و ریاست مجلس عذرخواهی می کنم. بعد از 
1۰ سال در همین تریبون حرف هایی زده شد که 1۰ سال قبل زده شد. 1۰ 
سال قبل همین حرف ها که امروز زده شد، گفته شد و به آن پاسخ دادم 
و امروز مستنداً با شما سخن می گویم. عزیزان آمدند در همین تریبون 
اتهاماتی را مطرح کردند. مشابه همین اتهاماتی که عزیزان مطرح کردند 
را قبلا هم  گفتم  که اینها دروغ و فریب و ساخته و پرداخته ضد 
انقلاب است، اما باور نکردند. در دادگاه گفتند اسنادتان را اعلام کنید. 
از هزاران افرادی که در جنوب کشور بودند یک نفر شکایت کرد. از اداره 
کل اطلاعات خوزستان با من برخورد غلطی انجام شد. دادستان سازمان 
قضایی این فرد را خواست و بعد از ایشان سوال کرد که آیا با شما 

برخورد شده است؟ و گفت بله. وقتی که از ایشان سوالات بیشتری 
مطرح می کنند ایشان ادعا می کند من این را خلاف واقع گفتم چون من 
را تحریک کردند که بیایم اینجا شکایت کنم. دادستان قضایی بررسی 
می کند و حکم صادر می کند. این حکم در سال ۷۶ صادر می شود. آقایی 
که نامش را نمی خواهم ببرم این تهمت را به من زد. چون حرمت انسان 
واجب است نام او را نمی برم. گرچه بعضی ها حرمت ما را در اینجا نگه 
نداشتند؛ بنابراین  قرار منع پیگرد برای من صادر شد. این سند هم 
تحویل آقای دکتر قالیباف شد.  این موضوع در سال ۷۶ رسیدگی شد و 
برائت حاصل شد.  وزیر پیشنهادی گردشگری عنوان کرد: نمی خواهم 
کام ملت را تلخ کنم. در قضایای ارشاد و موضوع آقای شجریان رحمت 
الله علیه آن چیزی که من انجام دادم در یک جمله بگویم ابلاغ شورای 
امنیت ملی به وزیر ارشاد بوده است. مستند آن موجود است و من 
تحویل ریاست مجلس خواهم داد. چون اسناد محرمانه است و من 
مثل بعضی از دوستان رعایت اصول امنیتی را همیشه کردم و خواهم 
کرد. چیزی را منتشر نمی کنم. آن چیزی که انجام شد ابلاغ رسمی 
شورای امنیت ملی به وزیر ارشاد بود برای انجام آن کار. هیچکس در 
مسیر خلاف مصلحت ملی عمل نکرد. ولی نمی توانم اینجا ابعادش را 
باز کنم چون فرصت ندارم، اما نکته اساسی این است که ما در انتخابات 
و در انقلاب هیچگاه مدعی تقلب نبودیم؛ چرا یک حرف را به ناحق 
شایعه می کنید و به دیگران منتصب می کنید؟ عزیزان من بارها در 
مواقع مختلف سخنرانی داشتم و ضبط و ثبت شده است که امکان 
تقلب در نظام انتخابات ایران وجود ندارد. در همین انتخابات شما 
شهادت بدهید و در تلویزیون شاهد بودید من هر روز مصاحبه داشتم 

که انتخابات باید پرشکوه انجام شود. صالحی امیری تاکید کرد: هیچگاه 
اعتراف نخواهم کرد و من هیچگاه نگفتم در انتخابات تقلب شده است.  
گفتید که رفتید دادگاه. بله در دادگاه دوستانی که اتهام زدند محکوم 
شدند. من محکوم نشدم. دروغ گفتید که من حبس شدم. من یک روز 
در 43 سال بعد از انقلاب و یک ساعت جایی بازداشت نشدم در حتی 
کلانتری. چرا اتهام می زنید؟ از خدا بترسید. مگر ملاک دستگاه های 
امنیتی نیست؟ چرا برای کتابخانه ملی که سه سال رئیس آن بودم 
مرا تأیید کردند؟  همین نهادهای امنیتی چرا بنده را برای وزارت ارشاد 
تایید کردند؟ و با تایید مقامات عالی نظام چرا بنده را برای کمیته ملی 
و بین المللی المپیک تایید کردند پنج سال؟ چرا امروز نهادهای امنیتی 
مرا تایید کردند؟  همین الان من از آقای خطیب سوال کردم و گفتند 
شما تایید شدید   عده ای گفتند ما با شما مشکل نداریم. مشکل ما تایید 
عدم تایید سپاه است. همانجا من گوشی را گرفتم و زنگ زدم به یکی از 
مقامات سپاه و سپس گوشی را دادم به این عزیزمان و به او گفتند ما 

ایشان را تایید کردیم و اصلا تعارف نداریم.
وی در پایان گفت:  وقتی به نهاد امنیتی در این کشور اعتماد ندارید 
سنگ روی سنگ بند نمی شود.  وزیر اطلاعاتی که اینجا نشسته است 
می گوید ما تایید کردیم. کنار دستش دوستی می گوید تایید نشده 
است. ما گفت وگو را بلدیم و به اصول گفت وگو وفاداریم.  رئیس جمهور 
نیز در اینجا گفته است من تایید صلاحیت همه را گرفتم و مشورت 
مقامات عالی را گرفتم، اما آقایان می گویند که بلوف می زنند. رئیس 
مجلس اینجا فرمودند که استعلام همه کاندیداهایی که برای وزارت 

است مثبت بوده است.

اصولگرایان هم صف خود را از تندروها جدا کردند

تنهایی پایداری ها
گروه سیاسی- این روز ها نام جبهه پایداری بیش از پیش شنیده می شود هر چند دیگر این نام بیشتر به یک تفکر سیاسی تعق پیدا کرده تا مجموعه ای از 
نیرو های سیاست ورز. ناظران معقتدند که صف آرایی سیاسی در کشور از حالت سنتی اصلاح طلب – اصولگرا عبور کرده و به وضعیت دوگانه میانه رو – تندرو 

تبدیل شده است.

چرا اتهام می زنید؟ از خدا بترسیدصالحی امیری: 

آرایش نیرو های 
سیاسی کشور 
در حال تغییر 

است. قبلًا 
اصلاح طلبان 

و نیرو های 
اعتدال گرا فراتر 
از خط قرمز های 
پایداری بودند، 

اما امروز بخشی 
از اصولگرایان 

نیز این خط 
قرمز ها را رد 

کرده اند

وزیر پیشنهادی نفت گفت: اولویتم این است که ظرف یک سال 
آینده تولید نفت به میزان 4۰۰ هزار بشکه در روز نسبت به امروز 

افزایش پیدا کند.
به گزارش ایسنا، محسن پاک نژاد در جلسه علنی نوبت عصر 
امروز )سه شنبه( مجلس و در جریان بررسی صلاحیت وزرای 
پیشنهادی کابینه چهاردهم، در دفاع از برنامه های خود گفت: 
تحقق اهداف عالیه انقلاب اسلامی جز با همراهی و همدلی و 
استفاده از ظرفیت ارکان نظام جمهوری اسلامی امکان پذیر نمی 

شود.
وی با اشاره به وظایف وزارت نفت گفت: بخش قابل توجهی 
از درآمدها از طریق صنعت نفت و محصولات پتروشیمی فراهم 
می شود؛ اهمیت راهبردی صنعت نفت باعث شده این صنعت 
آمال توطئه های دشمنان و تحریم ها باشد که با وجود توطئه ها و 

تحریم ها، صنعت نفت ما بالنده و استوار است. 
پاک نژاد با اشاره به برنامه هایش بیان کرد: برنامه در چارچوب 
اسناد بالادستی و قانون برنامه هفتم تنظیم شده است. برنامه ام 

با هدف رفع چالش های صنعت نفت تهیه شده است.

وزیر پیشنهادی نفت با وعده تعامل با نمایندگان و اندیشکده ها 
و صاحبان اندیشه برای رفع مشکلات صنعت نفت و ارائه راه حل 
های مناسب گفت: ناترازی تولید و مصرف گاز از دغدغه های 
اصلی کشور مشکلاتی در حوزه های مختلف از جمله تامین گاز 
خانگی، کشاورزی، تجارتی، صنعتی و نیروگاهی ایجاد کرده و 
باعث آثار مخرب زیست محیطی و زیان های سنگین در تولید 
ناخالص ملی و بخش های صنعت، خدمات و کشاورزی شده 

است.
وی افزود: اصل مساله فرابخشی و مربوط به ذی نفعان مختلفی  
در کشور است لذا باید با عزم ملی و همکاری برنامه ریزی بین 
همه دی نفعان به موضوع ناترازی گاز رسیدگی شود؛ راهکارها 
هم باید هر دو بخش تولید و مصرف را در برگیرد. وزیر پیشنهادی 
نفت بیان کرد: در بخش تولید برنامه های وزرات نفت در دو بازه 
زمانی کوتاه و بلند مدت تدوین شده که در بخش کوتاه مدت، 
اجرای مستمر پروژه های نگهداشت تولید میادین گازی به ویژه 
افزایش میدان گازی پارس جنوبی، تکمیل فاز 11، اجرای طرح 
ضربتی توسعه میادین گازی مستقل در مرکز کشور و توسعه فاز 

اول میدان گازی کیش در دستور است.
پاک نژاد گفت: اقدامات بلند مدت شامل تسریع در اجرای طرح 
فشارافزایی پارس جنوبی می شود؛ اگر به این مشکل در اسرع 
زنان پرداخته نشود سالانه معادل یک فاز پارس جنونی یعنی 2۸ 
میلیون متر مکعب تولید را از این مخزن استراتژیک مشترک از 

دست می دهیم.
وی انعقاد قراردادها و اجرای پروژه های 1۶ میدان گازی و مخازن 
خامی و تکمیلی طرح های بلند مدت و تاسیسات جمع آوری گاز 
های مشعل را از دیگر برنامه هایش برشمرد و افزود: در بخش 
مصرف با ایجاد اعتماد و افزایش سرمایه اجتماعی مردم را برای 
اجرای سیاست های بهینه سازی مصرف گاز ترتیب کرده تا در 
با مشارکت مردم نقش  تولید  تحقق شعار سال یعنی جهش 

آفرینی کنیم.
پاک نژاد، تعیین و  اعمال دقیق استاندارهای مصرف برای صنایع 
و اصلاح و بهسازی شبکه مصرف برای جلوگیری از هدررفت گاز 
و استفاده از ابزارهای متنوع بازار را جمله گواهی های صرفه جویی 
برای افزایش سرمایه گذاری در این حوزه را از دیگر راهکارهای 

بخش مصرف دانست که تمامی این موارد در برنامه هفتم آمده 
و می توان آن را از طریق سازمان بهینه سازی و مدیریت انرژی 
پیگیری کرد. وزیر پیشنهادی نفت در ادامه اظهار کرد: ترکیب سه 
گانه صندوق بهینه سازی انرژی، بازار بهینه سازی انرژی و انتشار 
مدیریت  اعمال  برای  دیگری  راهکار  جویی  صرفه  های  گواهی 

مصرف است.
وی افزود: ناترازی تولید و مصرف سوخت بخش دیگری از حوزه 
ناترازی به ویژه درباره بنزین و گازوییل است که هدرفت سرمایه 
های ملی را به دنبال داشته که حل مساله ناترازی بنزین ضروری 
است البته هر گونه تصمیم در این موضوع با رعایت حساسیت 
ها و جلب نظر و اعتماد مردم و با استفاده از ظرفیت های پیش 

بینی شده در قانون و همراهی همه دستگاه های ذی ربط باشد.
وی گفت: در بحث سیاسیت های مربوط به حامل ای انرژی به 
خصوص بنزین و گازوییل در هماهنگی کامل با مجلس اقدام می 
شود. البته در کوتاه مدت با توجه به ابزارهای  قانونی برنامه هفتم 
و طرح های بهینه سازی مصرف و افزایش کیفیت بنزین و گازوئیل 

برای کاهش آلودگی هوا در اولویت است.

پاک نژاد: 
ظرف یک سال آینده تولید نفت به میزان ۴۰۰ هزار بشکه افزایش پیدا می کند
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